



တၢ်မၤတၢ်ဃုထၢတဖၣ်လၢ ၁၁ တီၤဒီး ၁၂ တီၤအဂီၢ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်လၢမိၢ်ပၢဒီးပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်အဂီၢ်

ကွီဖိတဖၣ်ကသးစဲဝဲလၢဖျၢၣ်စိမိၢ်အတၢ်မၤလိမၤဒီးအပူၤ, အိၣ်ဒီးတၢ်ဆိမိၣ်ထီၣ်တၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမူအကျိၤကျဲလီၤဆီလၢအသးပူၤလၢကပၣ်ဃုထၢဝဲတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီးတၢ်သိၣ်လိမၤဒီးဆူညါအဂီၢ်, မ့တမ့ၢ်ပၢလီၤသးလၢကန့ၢ်လီၤဖဲမၤတၢ်ဖဲအပးထီၣ်ကွီအလီၢ်ခဲန့ၢ်လီၤ. တၢ်ဃုထၢအိၣ်ဝဲအါအဂီၢ်ဂီၢ်လၢကွီဖိ ၁၁ တီၤဒီး ၁၂ တီၤအဂီၢ်လၢအဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲကျိၤကျဲအါဘိဆူဖျၢၣ်စိမိၢ်, တၢ်သိၣ်လိမၤဒီးဒီးတၢ်ဖဲတၢ်မၤအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

တၢ်သိၣ်လိအလံာ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအတၢ်ဃုထၢလၢကွီဖိ ၁၁ တီၤဒီး ၁၂ တီၤတဖၣ်အဂီၢ်

တၢ်ဃုထၢ	တၢ်တဲဖျါအါထီၣ်အဂ့ၢ်အကျိၤ
ATAR တၢ်သိၣ်လိလံာ်တဖၣ်	အီးစတြၢလယါတၢ်ဖျါကွီဖိတီၤပတီၢ်လၢတၢ်ပၢနီၣ်အီၤလၢကထီၣ်ဖျၢၣ်စိမိၢ်ကွီဖိအဂီၢ် (Australian Tertiary Admissions Rank) (ATAR) အလံာ်တၢ်သိၣ်လိတဖၣ်အံၤညီန့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကွီဖိလၢတၢ်မၤလိလံာ်လဲၣ်အဂီၢ်လီၤ. ကွီဖိလၢအကွၢ်စိဝဲလၢကမၤန့ၢ် ATAR အပတီၢ်န့ၢ်ကလိၣ်မၤန့ၢ်ဝဲ အစ့ၤကတၢ် ၁၂ တီၤ ATAR အလံာ်တၢ်သိၣ်လိတဖၣ်န့ၢ်လီၤ, မ့မ့ၢ်သန့ၣ်က့ၣ်လၢကန့ၢ်လီၤဘၣ်ဝဲဖျၢၣ်စိမိၢ်အကွီဖိတၢ်မၤလိဘၣ်ဆၣ်, ATAR အလံာ်တၢ်သိၣ်လိတဖၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ကတဲာ်ကတီၤအသးလၢတၢ်ဖျါထီၣ်ကွီဖိအကျိၤအကျဲအဂ့ၢ်ကတၢ်တဖၣ်, လၢအပၢဃုထၢဝဲတၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမူအကျိၤတၢ်သိၣ်လိမၤဒီးတဖၣ်န့ၢ်လီၤ.
လံာ်တၢ်သိၣ်လိလၢတၢ်ညီန့ၢ်သိၣ်လိအီၤတဖၣ်	လံာ်တဖၣ်အံၤအတၢ်ပညိၣ်အိၣ်သ့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်လၢကွီဖိလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ပညိၣ်လၢကန့ၢ်လီၤမၤလိအါထီၣ်ဝဲတၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမူအတၢ်သိၣ်လိမၤဒီးဒ်သိးကန့ၢ်လီၤဖဲမၤတၢ်ဖဲအဝဲသ့ၣ်ပးထီၣ်ဝဲလၢကွီဖိအါန့ၢ်လီၤ. လံာ်လၢတၢ်သိၣ်လိညီန့ၢ်အီၤတဖၣ်အံၤတအိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးစဲးလၢတၢ်မၤအီၤလၢတၢ်ချါဒ် ATAR လံာ်တၢ်သိၣ်လိတဖၣ်ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ဒီးစဲးလၢတၢ်မၤအီၤလၢတၢ်ချါလၢကွီဖိ ၁၂ တီၤလၢကဘၣ်မၤန့ၢ်ဝဲတၢ်ဒီးစဲးလၢဒ်ခဲဆူအစၢ ၁၅ မျးကယၤန့ၢ်လီၤ. ကွီဖိတဖၣ်သ့ဝဲလံာ်လၢတၢ်သိၣ်လိညီန့ၢ်အီၤတဖၣ်အံၤဒ်ကမ့ၢ်ကျိၤကျဲအဂ့ၢ်လၢကန့ၢ်လီၤဘၣ်ဝဲဆူဖျၢၣ်စိမိၢ်အတၢ်မၤလိလံာ်အဂီၢ်တနီၤန့ၢ်လီၤ.
ဂံၢ်ခိၣ်ထံးလံာ်တၢ်မၤလိတဖၣ်	ဘၣ်တၢ်မၤအီၤလီၤဆီဒ်တၢ်လၢကွီဖိလၢအလိၣ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲလၢကမၤန့ၢ်ဝဲလံာ်ဖဲဒီးမ့တမ့ၢ်လံာ်တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲးတချုး ၁၂ တီၤန့ၢ်ကတၢ်ဒီးအခါန့ၢ်လီၤ. လံာ်တၢ်သိၣ်လိတဖၣ်အံၤဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်ကွီဖိလၢလံာ်ဖဲဒီးလံာ်တၢ်ဂံၢ်တၢ်ဒွဲးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအမၤလိဝဲ, တၢ်မၤန့ၢ်တၢ်လဲၣ်ဒီဖျါလၢတၢ်ဖဲတၢ်မၤအပူၤဒီးတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအမ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်လၢတၢ်အိၣ်မ့ၢ်ဒီးတၢ်ဖဲတၢ်မၤအပူၤန့ၢ်လီၤ. ဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်မၤလိလံာ်တဖၣ်အံၤတၢ်ဒီးစဲးတအိၣ်ဝဲဘၣ်, အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်လၢကဘၣ်မၤဝဲလၢတၢ်ချါဖဲ ၁၂ တီၤလၢအကအိၣ်ထံးဒီးကွီဖိတဂၤအကွီဖိတၢ်ဒီးစဲးလၢလံာ်အဖီခိၣ် ၁၅ မျးကယၤန့ၢ်လီၤ.
VET တၢ်ဖျါတီၤပတီၢ်	ကွီဖိတဖၣ်လၢအဖျါထီၣ်ထံးလီၢ်ကီၢ်ပူၤတၢ်ပၢနီၣ်တၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမူအကျိၤအကျဲတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်လိ (VET) တၢ်ဖျါတီၤပတီၢ်န့ၢ်လီၤ. VET သ့ၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၢ်ပၢလၢတၢ်မၤလီၢ်အပူၤဒီးတၢ်မၤလီၢ်အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ, ကွီဖိတဖၣ်သ့ဝဲ VET တၢ်ဖျါတီၤပတီၢ်ဒ်သိးတၢ်ကံၢ်ဒွဲးအီၤပၢဃုထၢဝဲဆူအ Western Australian Certificate of Education (WACE) တၢ်ဖျါကွီဖိအလံာ်အုၣ်သးအပူၤအဂီၢ်လီၤ.
တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအကါဒိၣ်	တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအကါဒိၣ်လၢတီၤထီၣ်ကွီဖိတဖၣ်အဂီၢ်အံၤဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်မၤလိဒီဖျါတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢအတပၣ်ဃုထၢဝဲလၢ WACE တၢ်သိၣ်လိအလံာ်မ့တမ့ၢ် VET တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤတဖၣ်အဖီလံာ်ဘၣ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအကါဒိၣ်လၢတီၤထီၣ်ကွီဖိတဖၣ်အဂီၢ်အံၤ

<p>လၢတီၤထီၤကိဖိတဖၣ်အဂီၢ်</p>	<p>မ့ၢ်ဝဲလၢကိဖိလၢအအဲၣ်ဒီးန့ၣ်လီၤပုၣ်ဃုာ်ဝဲလၢတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အတက့ၢ်အကလုာ်ကလုာ်လၢကိ, တၢ်မၤလီၢ်, ဖျၢၣ်စိမိဒီးပုၤတတၢ်ကရၢကရိတဖၣ်မၤဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလၢအကါဒိၣ်လၢတီၤထီၤကိဖိတဖၣ်အဂီၢ်အံၤတၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အိၤဒီးအမ့ၢ်ကိတၢ်သိၣ်လီၤမၤဒီးအလံာ်တၢ်သိၣ်လီၤတဖၣ်မ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်ဂၤအါထီၣ်တခါဒီးကိဖိတဖၣ်သ့ဝဲလၢတၢ်ကဂံၢ်ဃုာ်အိၤဆူ WACE အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.</p>
<p>တၢ်ကတီၤဆိအတၢ်သိၣ်လီၤလံာ်</p>	<p>တၢ်ကတီၤဆိအတၢ်သိၣ်လီၤလံာ်အံၤဘၣ်တၢ်မၤအိၤလၢကိဖိလၢတၢ်ပာ်ပနီၣ်အိၤဒီးအအိၣ်ဒီးတၢ်မၤလိတၢ်ဂ့ၢ်ကီၤဒီး/မ့ၢ်တမ့ၢ်သးခိၣ်န့ၣ်တလၢပုၤတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်တၢ်သိၣ်လီၤတဖၣ်အံၤဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်ဃုာ်ထၢလၢကိဖိတဖၣ်လၢအမၤန့ၢ် ATAR တၢ်မၤလိဒ်ညီၣ်န့ၣ်အသိး, မ့ၢ်တမ့ၢ်ဂံၢ်ခိၣ်ထံးလၢတၢ်သးမဲဝဲလၢတၢ်စီၤထံးကွၢ်ထံးဒီး/မ့ၢ်တမ့ၢ်အသးခိၣ်န့ၣ်ကွၢ်ဂီၤအတၢ်ဘျၢတဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကတီၤဆိအတၢ်သိၣ်လီၤလံာ်အံၤတဟ့ၣ်ထီၣ်ဝဲလၢကဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲ WACE အဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.</p>